
Ako si predstavujem 

budúcnosť sveta 

a náboženstva 
 

 

 Človek asi častejšie rozmýšľa nad tým, čo nového si 

v budúcnosti kúpi. No už možno zriedkavejšie nad tým, čo 

nového sa v budúcnosti stane so svetom a náboženstvom. 

Veď nákup nového auta alebo inej veci môžeme na chvíľu 

odložiť, ale Boha a náboženstvo by sme odkladať nemali. 

Veď čo všetko pre nás Boh urobil a čo pre nás urobí nové 

auto? Boha by sme nemali brať ako vec, ktorú môžeme len 

tak odložiť. Veď Boh si nás tiež nikam neodkladá. 

 Takto začala svoju úvahu na tému ako si predstavujem 

budúcnosť sveta a kresťanstva jedna birmovankyňa z našej 

skupinky. Myšlienky, ktoré sa nám podarilo k téme zozbierať 

sú veľmi rôznorodé od tých najčernejších scenárov, cez 

strohé konštatovania, až po tie najideálnejšie vízie. Pokúsime 

sa hľadať pravdu a nielen skonštatovať, že je všetko zlé 

a čierne. Ale nechceme viesť ani  sladké rečičky o ideálnom 

svete a ideálnom kresťanstve. Lebo kresťanstvo má byť 

cestou a cesta je niečo dynamické, tak ako človek sám... 

 Skúsili sme začať naše hľadanie predstavou tej  

najčernejšej vízie, že v budúcnosti kresťanstvo zanikne a 

ľudia budú myslieť, že aj ony môžu byť takí múdry a mocní 

ako je Boh. Že budú presvedčení, že sú Bohmi a môžu 

rozhodovať o všetkom. Mocnejší si podmania slabších a tí sa 

im budú musieť klaňať. Táto naša vízia ale skončila tým, že 

ľudia i celá zem nebudú môcť bez Boha nájsť východisko 

pre svoju existenciu a tak sa úcta k Bohu opäť vráti na zem. 

 Predstavili sme si tiež, že v budúcnosti sa kostoly 

vyprázdnia od mladých ľudí, aj preto, že nás dospelí nútia 

uctievať Boha, no jedným dychom s týmto odporom voči 

násiliu na našich citoch voči Bohu hovoríme: My cítime že, 

že je dôležité stretať sa s Bohom, s Ježišom, s Duchom 

Svätým a že existuje niečo čo nás presahuje. Že by sme 

možno mali byť vnímavejší na zázraky, ktoré sa dejú okolo 

nás.  Ukážte nám svojim životom, dobrotou, láskou 

a nádejou prečo treba hľadať Boha. Nie kritikou a násilím. 

Hovorte nám o tom aký Boh je a čo pre nás urobil. Cítime, 

že napriek všetkému tento svet nieje najhorší. I keď to medzi 

nami občas škrípe, vieme že  všetko sa napokon dá prežiť. 

Dôverujeme, že všetko sa napokon  udobrí.  

 Niektorí z nás vyjadrili strach z budúcnosti.   Ďakujú 

Bohu za to, ako beží svet, no jeho budúcnosť  si radšej 

nechcú predstaviť.  

 Ďalší z nás vykreslil svoju predstavu budúceho sveta ako 

civilizácie, kde sa rozvinie elektronika, kde ľudstvo vyrobí 

mysliace stroje, obsadí okolité planéty a preskúma vesmír. 

Bude sa vyrábať ekologická energia a ovzdušie sa vyčistí. 

Svet sa zdokonalí a ľudia sa začnú vyvyšovať na miesto 

Boha. O pár miliónov rokov sa Slnko dostane do ďalšieho 

štádia a zmení sa na červeného obra. Zväčší sa a pohltí 

Merkúr, Venušu, Zem, Mars... Ľudia obsadia iné vhodné 

planéty a prispôsobia si ich. Potom sa slnko zmení na bieleho 

trpaslíka a v ďalšom štádiu vývoja  vyhasne. Ľudstvo 

zanikne a kresťanstvo s ním.  

(pokračovanie na 2. strane)

 

 

Apoštolát modlitby 

na mesiac apríl: 
 

 
• Všeobecný: Aby sa dnes v čase mnohých 

prudkých zmien vo svete uznávala dôležitosť rodiny 
ako kolísky života a školy viery i pravých hodnôt. 

 
• Misijný: Aby cirkevné spoločenstvá, povzbudené 

hrdinským svedectvom mučeníkov našich čias, 
s obnovenou odvahou ohlasovali Ježiša Krista, 
Vykupiteľa celého ľudstva. 

 
• Úmysel KBS: Za spasiteľné prijímanie sviatostí, 

najmä sviatosti zmierenia a Eucharistie, aby sme boli 
schopní milovať Boha a ľudí. 

. 
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Mesačník farnosti sv. Martina z Tours - Suchá nad Parnou, Košolná, Zvončín 

„...aby nie ľudia zbadali, 

že sa postíš,  

ale tvoj Otec, 

ktorý je v skrytosti.“ 

Matúš 6, 18  



Ako si predstavujem ... 
(dokončenie z 1. strany) 

 

 Hrozná predstava. Však. Ešte dobre že je tu ktosi, kto 

toto všetko presahuje. Veď aj Písmo tvrdí, že nebo a zem 

zaniknú, no jedným dychom sľubuje novú zem a nové 

nebesia   a ľudstvu, ktoré hľadá Boha sľubuje večný život. 

Bez tejto nádeje by sa museli zrútiť všetky naše nádeje 

na budúcnosť.  

 Sme správcami zeme a vesmíru. Aj od nás záleží ako 

to so svetom a s kresťanstvom bude vyzerať. Kresťanstvo je 

cesta a svetlo pre toto spravovanie a pretváranie sveta. 

Niektorí z nás sa preto odklonili od pesimistických názorov 

a vyjadrili, že kresťanstvo je založené na láske k ľuďom, 

zvieratám, svetu a veríme, že má šancu pretrvať 

i do budúcna. V našom hľadaní zaznela i ideálna predstava 

sveta a viera, že ľudia budú k sebe vľúdnejší a lepší. Že 

nebudú vojny, hlad a bieda. Že si všetci budeme rovní. Že sa 

všetky náboženstvá spoja a ľudia budú veriť v jedného 

a toho istého Boha. Dejiny nás však učia, že asi budeme ešte 

dlho zápasiť s problémami, s ktorými sa ľudstvo trápi už 

od svojho počiatku. Jediné čo sa asi zmeniť dá, je kráčať 

po ceste  svetla a premieňať práve ten kúsok sveta, ktorého 

sa dotýkame a po ktorom kráčame.  

 Nakoniec môžeme len spolu so svätým Augustínom 

skonštatovať, že naše srdce bude nespokojné a hľadajúce 

dovtedy, kým nespočinie v Bohu, ktorý nás stvoril pre seba... 

 

 Vaši birmovanci : D. Bejdák, L. Rogel , L. Ladvenica, 

T. Krchnák, M.Suchánová, I. Jánošíková, V.Hujsiová, 

L. Janušová, K. Krajčovičová, L. Sekerová, 

P.Kosnáčová, J. Krajčovičová, M. Hrušovská. 

 

Je zima čas oddychu? 
 Na túto otázku zvyčajne odpovedáme áno. Ale nie vždy je to tak úplne pravda. Neveríte? Presvedčiť vás môže 

Spevácky zbor suchovských žien spolu s mužmi a tak vytvorený zmiešaný zbor, ktorý vystúpil na Kvetnú nedeľu počas svätej 

omše. Že sa nejednalo o jediné vystúpenie svedčia i príspevky od člena zmiešaného zboru, pána Kornela Kráľa. 

 

Svätoblažejský 

koncert 
 Na trojkráľovú vinšovačku dňa 

6. januára 2002 zavítal spevácky zbor 

Coro Laudamus a orchester z Piešťan 

s p. dirigentom Ivanom Kleinom 

do Suchej nad Parnou. Toto prekrásne 

podujatie pripravil suchovský p. farár 

Mgr. Peter Cibira, starosta obce 

p. Ľudovít Štefánek, suchovský 

spevácky zbor s dirigentom 

p. Zefirínom Hečkom. Pekné 

sprievodné slovo a spevácke výkony 

oboch súborov zanechal vo všetkých 

krásny kultúrny zážitok. Na záver 

zaznela „Tichá noc, svätá noc“. 

 Návštevu piešťancov oplatili 

suchovčania v Piešťanoch na svätého 

Blažeja dňa 3. februára 2002 

koncertom v kaplnke Sedembolestnej 

Panny Márie. Koncert uviedol domáci 

zbor za dirigovania p. Ivana Kleina. 

Zaplnená kaplnka aplaudovala 

vystúpeniu suchovských spevákov. 

Sprievodné slová tohto koncertu 

chrámovej hudby mali p. Alena 

Lastovičková zo Suchej a p. Gabika 

Fabiánová z Piešťan. Záver koncertu 

umocnil spoločným vystúpením 

skladbou G. Verdiho z opery 

Nabucco „Zbor židov“. 

 Priateľské stretnutie zakončil 

poďakovaním viceprimátor Ing. 

Ladislav Mihalčík, ktorý zhodnotil 

celé toto podujatie. 

 

To sme tu ešte nemali 
 

 Na pozvanie starostky obce Košolná p. Behúlovej 

a predsedu Jednoty dôchodcov Slovenska, základnej 

organizácie v Košolnej p. Greguša sa dňa 27. januára 2002 

na posedení všetkých dôchodcov v obci zúčastnil Suchovský 

ženský zbor a zmiešaný zbor s dirigentom p. Zefirínom 

Hečkom a dychová hudba pod vedením p. Jozefa 

Minaroviča. Na koncerte sa zúčastnil aj náš pán farár 

Mgr. Peter Cibira, ktorého obecenstvo prijalo s veľkým 

potleskom. Podujatie malo veľký ohlas a ozývalo sa „to sme 

tu ešte nemali, prídite aj nabudúce!“ Na koncerte bolo 

družné posedenie s pohostením, pri ktorom hrala dychová 

hudba Suchovanka aj do tanca. 

 

 

Šibačka 
M.K. 

 

Chlapci vstali skoro ráno, 

Jožo, Fero, Mišo, Jano. 

Chystali sa na šibačku, 

trčali im ruky z vačku. 

 

A v tom vačku ešte majú 

šibák, čo s ním pošibajú 

upišťanú Anku, Zuzku, 

Marku, Pavlu strýka Hlúzku. 

 

Dievky ich už vyzerali, 

rady by sa šibať dali. 

Otvorili - vedro plné 

chladnej vody - šup hneď na ne. 

 

Strýko s tetkou dali za ne 

pekné vajcia maľované. 

Ďalším chlapcom otvorili, 

prezliekať sa nestačili. 

 

Dievky boli vyšibané, 

obliate i navoňané, 

ešte že tá šibačka 

je iba raz do rôčka! 

 

2 DUCHOVNÉ   OZVENY 4/2002 



 
 Nedávno som dostal e-mail od jedného Američana, ktorý 

ma prinútil zamyslieť sa. Zamyslel som sa nad Amerikou, 

Novým Zélandom, Gréckom, Európou, nad svetom, v ktorom 

žijeme. Malo to jeden cieľ - prinútiť ma rozmýšľať a 

povzbudiť ma, aby som začal konať. 

Ross 

 Predmet správy: Skutočná pravda o udalostiach 

z 11. septembra 2001 

 Dcéra evanjelizátora Billyho Grahama sa zúčastnila 

rozhovoru v programe "Early Show" a moderátorka Jane 

Claysonová sa jej spýtala: "Ako mohol Boh niečo také 

dopustiť?" Anna Grahamová jej dala veľmi hlbokú a múdru 

odpoveď. Povedala: "Verím, že Boh je hlboko zarmútený 

tým, čo sa stalo, tak ako aj my, ale roky sme Bohu hovorili, 

aby odišiel z našich škôl, z našej vlády a z nášho života. 

A keďže je gentleman, verím, že sa potichu stiahol. Ako 

môžeme očakávať, že nás Boh požehná a ochráni, keď ho 

žiadame, aby nás nechal na pokoji?" 

 Viem, že sa poslalo už veľa emailov ohľadom udalostí 

z 11. septembra 2001, ale tento jeden ťa určite prinúti 

zamyslieť sa. Ak nemáš čas prezrieť si ho pozorne celý, určite 

sa zamysli aspoň nad posledným riadkom... vo svetle 

nedávnych udalostí, teroristických útokov, streľby v školách 

atď. 

 Pozrime sa teda na to. Myslím si, že sa to začalo, keď sa 

Madeline Murrayová - O'Harová (bola zavraždená, jej telo sa 

našlo nedávno) sťažovala, že nechce v školách žiadne 

modlitby, a my sme povedali OK. Potom niekto povedal, že 

by bolo lepšie, keby sa Biblia v školách nečítala... Biblia, 

ktorá hovorí, nezabiješ, nepokradneš, a miluj svojho blížneho 

ako seba samého. A my sme povedali OK. 

 Potom Dr. Benjamin Spock začal tvrdiť, že by sme 

nemali svoje deti trestať, keď sa zle správajú, lebo by sme tak 

mohli zraniť ich mladé osobnosti a narušiť ich sebaúctu (syn 

Dr. Spocka spáchal samovraždu), a my sme súhlasili: 

"Odborník určite vie, čo hovorí." Tak sme znovu povedali 

OK. 

 Potom niekto povedal učiteľom a riaditeľom, aby 

nevychovávali naše deti, keď sa správajú zle. A riaditelia 

povedali, aby žiadny člen učiteľského zboru netrestal 

študentov, keď sa neprístojne správajú, lebo nechcú stratiť 

dobré meno a určite nechcú, aby ich zažalovali. (Medzi 

výchovou a mlátením, fackaním, ponižovaním a kopaním je 

veľký rozdiel.) A my sme povedali OK. 

 Potom niekto povedal, dovoľme našim dcéram, aby šli 

na potrat, keď chcú, a nemusia o tom dokonca povedať ani 

svojim rodičom. A my sme povedali OK. 

 Potom nejaký múdry člen školskej rady povedal, že 

chlapci zostanú chlapcami a aj tak budú robiť, čo chcú, takže 

dajme našim synom toľko kondómov, koľko si len zažiadajú, 

aby si užili toľko zábavy, koľko len chcú. Nemusíme pritom 

hovoriť ich rodičom, že ich dostali v škole. A my sme 

povedali OK. 

 Potom niekto z vyšších úradníkov povedal, že nezáleží 

na tom, čo robíme v súkromí, ak poctivo pracujeme. Zase sme 

súhlasili a povedali, že nám nezáleží na tom, čo človek robí v 

súkromí, vrátane prezidenta, ak máme prácu a naša 

ekonomika je v poriadku. 

 Potom niekto povedal: "Vydávajme časopisy 

s obrázkami nahých žien a nazvime to dobrým, realistickým 

ocenením krásy ženského tela ." A my sme povedali OK. 

 Potom niekto posunul toto ocenenie ešte o krok ďalej 

a publikoval obrázky nahých detí. Ďalší krok urobil, keď ich 

sprístupnil na internete. A my sme povedali OK, odvolali sa 

predsa na slobodu prejavu. 

 Potom prišiel zábavný priemysel s tým, aby sme urobili 

televízne programy a natočili filmy, ktoré propagujú rúhanie, 

násilie a nezákonný sex. Povedali: "Nahrávajme hudbu, ktorá 

povzbudzuje ľudí k znásilňovaniu, drogám, vraždám, 

samovraždám a k preberaniu satanských vzorov." A my sme 

povedali: "Veď je to len zábava, nemá to žiadne negatívne 

vplyvy, aj tak to nikto neberie vážne, tak poďme na to." 

 Teraz sa pýtame sami seba, prečo naše deti nemajú 

svedomie, prečo nerozoznávajú dobré od zlého, a prečo pre 

nich nie je problémom zabiť cudzincov, svojich spolužiakov 

a samých seba. 

 Keby sme o tom dlhšie popremýšľali a pozreli sa hlbšie, 

možno by sme našli odpoveď. Myslím, že to má veľa do 

činenia s tým, že "ČLOVEK ŽNE, ČO ZASADIL". 

 "Drahý Bože, prečo si nezachránil to malé dievčatko, 

ktoré zabili v triede?" S pozdravom, znepokojený študent. 

 ODPOVEĎ: "Drahý, znepokojený študent, mám 

zakázané ísť do škôl." S pozdravom, Boh. 

 Je smiešne, ako ľahko ľudia zavrhnú Boha, a potom sa 

čudujú, prečo sa svet rúti do pekla. Je smiešne, ako veríme 

všetkému, čo sa píše v novinách, a spochybňujeme všetko, čo 

hovorí Biblia. Je smiešne, ako chce ísť každý do neba s tým, 

že nemusí veriť, myslieť si, hovoriť alebo robiť to, čo 

prikazuje Biblia. 

 Je smiešne, že niekto povie "Verím v Boha," ale stále 

nasleduje Satana, ktorý, mimochodom, tiež "verí" v Boha. 

 Je smiešne, ako rýchlo sme pripravení súdiť, ale sami 

nechceme byť súdení. 

 Je smiešne, ako môžeš poslať tisíce "vtipov" emailom, 

ktoré sa budú rozširovať rýchlo ako oheň, keď však pošleš 

správy, ktoré hovoria o Bohu, ľudia si dvakrát premyslia, či 

ich pošlú ďalej. 

 Je smiešne, ako sa neslušné, nemravné, vulgárne 

a obscénne správy slobodne šíria kyber-priestorom, ale 

verejné diskusie o Bohu sú v školách a na pracoviskách 

potlačované. 

 Je smiešne, ako môže byť niekto v nedeľu zapálený pre 

Krista, ale ostatné dni v týždni je neviditeľným kresťanom. 

 Smeješ sa? 

 Je smiešne, že keď budeš posielať túto správu ďalej, 

do okienka KOMU nezadáš veľa mien z tvojho adresára, lebo 

si nie si istý, čomu vlastne tí ľudia veria, alebo čo si o tebe 

pomyslia, keď im dôjde od teba takýto mail. Je smiešne, ako 

sa viacej obávam toho, čo si o mne pomyslia ľudia, než toho, 

čo si o mne myslí Boh. 

 Premýšľaš? 

Pošli túto správu ďalej, ak si myslíš, že za to stojí. Ak nie, 

jednoducho ju vymaž... nikto sa nedozvie, že si to urobil. Ak 

však vymažeš tento myšlienkový proces, potom sa ľahostajne 

neopri o operadlo a nesťažuj sa, aký je tento svet zlý!
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Z listov birmovancov 
 

Naše posolstvo 

ďalším generáciám 
 Z lásky k vám, aj keď vás nepoznáme sme sa 

rozhodli napísať vám posolstvo o našom živote s Ježišom. 

 Prvou cestou kde sme sa stretli s Ježišom bol náš 

krst. Ježiša sme prvýkrát prijali pri prvom sv. prijímaní. 

Pripravujeme sa na prijatie darov Ducha Svätého. Chceme 

sa stať dospelými kresťanmi a postupne sa nám to darí 

dosiahnuť. Na stretnutiach prežívame dobrú náladu I keď 

niekedy neposlúchame. Chceli by sme odporučiť aj vám, aby 

ste s radosťou prežívali predbirmovné stretnutia. Naučili 

sme sa spoločenskému životu. Vždy sme sa tešili na 

stretnutia a dúfame, že sa budete tešiť aj vy. Naučili sme sa 

lepšie spoznávať sv. písmo. Toto naše posolstvo kresťanstva 

šírte ďalej, oplatí sa veriť, že nás Pán neopustí. Dokázali 

sme našu odvahu svedčiť o učení Ježiša Krista. Páči sa nám 

tento spôsob prípravy na birmovku. Na stretnutiach 

dokážeme rozvíjať svoje myšlienky, vieme komunikovať, 

nevysmievame sa kamarátovi, keď sa pomýli. Navzájom sa 

podporujeme. Po stretnutiach sa cítime v dobrej nálade, keď 

prídeme domov dobrá nálada nám dodáva energiu. 

Napodobňovali sme atmosféru, keď Ježiša odsúdili na smrť. 

Dúfame, že aj vy budeme mať takých dobrých animátorov 

ako my. Animátorské stretnutia oceňujeme a bol to dobrý 

nápad takouto cestou nás priviesť bližšie k Ježišovi 

a s láskou v srdci prijať dary Ducha Svätého. 

 

Vážený pán farár 
 
v našom liste by sme Vám chceli 

opísať, ako prežívame kresťanstvo my 

birmovanci, čo si o kresťanstve 

myslíme a čo sa nám na ňom nepáči. 

 Myslíme si, že ešte 

nepoznáme pravý význam slova 

KRESŤANSTVO, ale aj tak sa 

snažíme pochopiť ho a riadiť sa podľa 

jeho pravidiel. Nie vždy sa nám to 

darí, ale mýliť sa je ľudské. Podľa nás 

je kresťanstvo založené na láske 

k ľuďom, prírode a predovšetkým 

k Bohu. Dáva nám príklad, ako byť 

dobrým katolíkom. Udáva nám 

správny smer a napĺňa nás svojou 

láskou. Vnáša do nás nádej, že sa 

môžeme zmeniť k lepšiemu, že svet 

môže byť lepším, ak my budeme 

chcieť. Na niektorých sv. omšiach sa 

nám nepáči „pohrebná atmosféra“. 

Omše by mali byť veselšie, veď sú pre 

Boha. A to by malo byť niečo extra. 

Do sv. omší by sa mali viac zapájať 

deti, pretože práve o nich sa vraví, že 

majú čisté nepoškvrnené duše. Páčia 

sa nám naše stretávky birmovancov, 

pretože sa na nich vzájomne 

spoznávame, zbližujeme sa a máme 

super animátorku, ktorá má pri nás 

pevné nervy. Našťastie!!! 

 Rozhodli sme sa, že 

napíšeme práve Vám, pretože vieme, 

že Vy naše názory pochopíte. 

MOŽNO!!! 

 

S úctou 

 

Petra Kosnáčová, Daniel Bejdák, 

Lukáš Ladvenica, Veronika Hujsiová, 

Lukáš Rogel, Tomáš Krchňák, Iveta 

Jánošíková, Katarína Krajčovičová, 

Mária Hrušovská, Jana Krajčovičová, 

Monika Suchánová, Lucia Janušová 

 

Milí birmovanci 
 
 Na týchto stretkách sa nám všetkým páči. Máte aj 

vy také šťastie ako my? Určite nie. Nám totižto pridelili tie 

najlepšie animátorky. Na stretkách preberáme veľa 

zaujímavých tém, ktoré sa nám hodia nielen k birmovke, ale 

aj do budúceho života. Prežívame veľa veselých a poučných 

chvíľ. Účasť a zapájanie na sv. omšiach je pre nás veľký 

prínos. Pomáha nám hlbšie pochopiť význam sv. omše. 

 Chceli by sme aby naším pričinením, alebo 

zapájaním (príkladom) vtiahli do priebehu omše aj starších 

(ostatných, nielen birmovancov). Chceli by sme, aby ostatní 

nechodili len naoko, ale aby sa aj mysľou zapájali na sv. 

omši a nekazili nám našu snahu.  

Čaute 

 

Milý dôstojný pán! 
 
 Týmto listom by sme Vás 

chceli pozdraviť. Naše birmovanecké 

omše sú zaujímavé. Pekné je od Vás, 

že každá skupina má na svätej omši 

inú tému. Piatkové omše sú pre nás 

birmovancov veľmi výnimočné. Asi sa 

pýtate: prečo? Pretože naše 

animátorky nám zvolia tému vždy 

zaujímavú a my si vyberieme príbeh. 

Dúfame, že sa nám naskytne 

príležitosť aj na obetné dary. Tešíme 

sa veľmi radi na každú tému. Tieto 

hodiny sú pre všetkých veľmi náučné 

a vždy sa niečo nové dozvieme. Na 

každú hodinu sa každý birmovanec 

pripravuje, aby sme dokázali napísať 

svoje vedomosti na papier, z každých 

strávených hodín na fare a v iných 

priestoroch. Už sa tešíme na 

birmovku, pretože získame dar Ducha 

Svätého a staneme sa dospelými 

kresťanmi. Ďakujeme za tieto náučné 

hodiny, naše sväté omše a hlavne za 

uskutočnenie sviatosti birmovania. 

Myslíme si, že aj Vy máte s týmto 

veľa práce, ktorá pribudla k vašim 

predošlým povinnostiam. 

 Ešte raz Vám za všetko 

veľmi pekne a srdečne ďakujeme! 

 

S pozdravom Vaša skupina Alenky 

Lastovičkovej a Katky Silnej 
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MODLITBA 
 

 Sv. Terézia z Avily píše o modlitbe ako o dôvernom vzťahu priateľstva: 

„Modlitba je rozhovor medzi štyrmi očami. Modlitba je cesta stretnutia s Ježišom, 

denné prijímanie duchovného pokrmu.“ 

 Modlitba by mala mať prvé miesto v našom živote. Na modlitbu si 

treba nájsť dostatok času, ak ho nemáme, strácame priateľstvo s Bohom. 

Výhovorka, že nemáme čas na modlitbu, je hlúposť. Ani najlepší dvaja priatelia si 

nepovedia, že nemajú na seba čas. Ak si nenájdeme čas na modlitbu, prestávame 

vlastne chápať, kto je to Boh. A ak si ten čas nájsť nechceme, spýtajme sa: „Kto je 

pre mňa Boh?“ 

 Modlitbu začína vždy Boh. Svätý Otec Ján Pavol II. v knihe Prekročiť prah nádeje píše: „V modlitbe je Boh pravým, 

hlavným činiteľom. Keď sa začíname modliť, myslíme si, že je to naša iniciatíva. No je to vždy iniciatíva Boha. Naša modlitba 

má svoj počiatok v Bohu.“ 

 Preto by sme si mali uvedomiť, že Boh stále na nás čaká. 

 Nikdy ba sme nemali modlitbu oddeliť od života. Stretnutie s Bohom by 

malo poznačiť celý náš život, prácu, odpočinok, myslenie, cítenie, slová i mlčanie. 

Volaj nie hlasom, ale srdcom – nemé sú slová, keď nehovorí srdce. Modlitba, to nie je 

len odriekanie dávno naučených veršíkov ale rozprávanie sa s Bohom. To jest modlitba 

vlastnými slovami. Hlavne menšie deti, ktoré ešte nepoznajú základné modlitby, by sa 

mali modliť vlastné modlitby. 

 K modlitbe patrí aj ticho. Vždy by sme sa mali usilovať nájsť si tiché miesto, 

kde sa budeme môcť stretnúť so svojím „Priateľom.“ Pri večernej modlitbe by nemalo 

chýbať ani spytovanie svedomia. To znamená, že v modlitbe by sme mali odovzdať 

Bohu všetko to, čo sme mu nedarovali cez deň. 

 Je veľa kníh a téz o modlitbe, ale každý z nás by mal viesť svoj modlitbový 

život. Každý z nás je iný a preto aj modlitba je iná. Podnet k modlitbe je aj v Božom 

slove a preto by sme si mali nájsť čas na čítanie Svätého písma. 

A. M. 

 

MILÉ  DETI 
 

 Tak ako som pred časom sľúbil, tak aj plním. Chcem aby ste sa i vy zahrali 

na malých detektívov a pomohli mi nájsť odpovede na otázky. Dozvedel som sa len to, 

že sú z rozprávky Anjelik a Miško. Odpovede mi pošlite do schránky duchovných 

ozvien a vyhodnotenie bude v ďalšom čísle duchovných ozvien. Už sa teším na našu 

spoluprácu. 

 

SÚŤAŽNÉ  OTÁZKY: 

 
1. Anjelik sa Miškovi zjavil v sníčku alebo ho niekde stretol? 

2. Ako išli anjelik a Miško do kostolíka? 

3. Ako vysvetlil anjelik Miškovi to malé červené svetielko na oltári? 

4. Miško bol na sv. omši, kde sa mu zjavil anjelik? 

 

ALELUJA! 
 Ó šťastná a radostná Veľká noc! 

 Šťastná pre nás obyčajných hriešnikov. Radostná 

pre anjelov i pre ľudí, pre nebo i zem. A preto v tento slávny 

deň panuje spoločná radosť v celej cirkvi: bojujúcej, trpiacej 

i víťaznej. Myslím, že my patríme do cirkvi bojujúcej, veď 

i Kristus Pán, ktorý je príčinou dnešnej radosti, bojoval. 

Bojoval so zlým svetom, s diablom i so samou smrťou, 

a zvíťazil i nad svetom i nad diablom i nad smrťou. 

A v tomto Kristovom víťazstve je naše šťastie, naša radosť, 

lebo z Kristovho víťazstva prichádza pomoc, aby sme mohli 

premáhať svet. 

 Život človeka je ustavičný boj, ale Kristus vo 

svojom utrpení až na smrť kríža nám dáva istú záruku, že On 

v boji zvíťazil, a tak s Jeho pomocou zvíťazíme aj my. 

 Trpiaca cirkev v očistci sa dnes raduje, lebo 

v Kristovom víťazstve má istú nádej na skoré vyslobodenie 

z očistcových múk. Raduje sa aj cirkev víťazná: anjeli a svätí 

v nebi, lebo všetka ich blaženosť sa zakladá na víťazstve 

Bohočloveka, Ježiša Krista. 

 Ó šťastná a radostná Veľká noc! Ó slávne 

víťazstvo Kristovo, ktoré spája dnes nás hriešnych ľudí 

s anjelmi a svätými v jedno, vo veľkých nebeských 

radostiach a blaženostiach! 

A. M. 

 

JAR. 

Modlitba sv. Tomáša Mora 

 

   Daj mi chuť do jedla, Pane, 

tiež niečo, čím zaženiem hlad. 

   Daj mi telo zdravé, Pane, 

a nauč ma s ním zaobchádzať. 

   Daj mi mladú myseľ, Pane, 

nech nenarieka, nereptá. 

   Daj, nech neberiem moc vážne 

to svoje naliehavé malé "ja". 

   Daj mi humor, Pane, 

tiež milosť, aby som chápal vtip. 

   Daj mi radosť zo života, 

nech viem aj iných potešiť. 
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Bohoslužby na apríl 
Sv. omše v týždni 
(Rozpis sv. omší je orientačný, rozhodujúce sú farské oznamy) 

 Suchá – pondelok - piatok  18.00;   

 Košolná - streda 17.00; Zvončín - štvrtok 17.00  

Sv. omše v nedeľu a vo sviatok 
  1. apríla – Veľkonočný pondelok 

 Zvončín 7.30;  Košolná 9.00; Suchá 10.30   

  5. apríla – 1. piatok v mesiaci 
 Košolná 7.30  

  6. apríla – 1. sobota v mesiaci,  
 Suchá 7.30 

  7. apríla – 2. veľkonočná nedeľa  
 Zvončín 18.00 v sobotu večer s platnosťou na nedeľu 

 Suchá 7.30 a 10.30;  Košolná 9.00 

  8. apríla – Zvestovanie Pána 

 Suchá 18.00 

14. apríla – 3. veľkonočná nedeľa 

 Košolná 18.00 v sobotu večer s platnosťou na nedeľu 

 Suchá 7.30 a 10.30;   Zvončín 9.00 

20. apríla – vysluhovanie sviatosti birmovania  
 Suchá čas upresnia z Arcibiskupského úradu 

21. apríla – 4. veľkonočná nedeľa,  
 Nedeľa Dobrého pastiera, kňazská nedeľa 

 Zvončín 18.00 v sobotu večer s platnosťou na nedeľu 

 Suchá 7.30 a 10.30;  Košolná 9.00 

28. apríla – 5. veľkonočná nedeľa 

 Košolná 18.00 v sobotu večer s platnosťou na nedeľu 

 Suchá 7.30 a 10.30;   Zvončín 9.00 
 

Marec v našej farnosti 

Pokrstení: 
* 23. 1.2002, Matej Dvorák, Suchá 

*   1. 2.2002, Miroslav Zmeko, Suchá 

Zosnulí: 
+ 20.2. František Miklošovič, Zvončín, 57.r. 

+ 20.2. Anastázia Palkovičová, Zvončín, 87.r. 

+ 21.2. Viliam Oboril, Suchá, 77.r. 

+ 26.2. Rozália Habalová, Zvončín, 76.r. 

+ 12.3. Helena Hodulíková, Suchá, 45.r. 

 

+ 4.3. s. COLUMBA Julianna Šabíková, Uršulínka 

 v 95.r.života a 65. roku rehoľnej profesie 

 

 

 

 

Po   1 Veľkonočný pondelok 

Ut   2 František z Paoly, pustovník 

St   3 Richard, biskup 

Št   4 Izidor, biskup, učiteľ Cirkvi 
Pi   5 Vincent Ferrer, kňaz 

So   6 Celestín, pápež 

Ne   7 2. veľkonočná nedeľa 

Po   8 Zvestovanie Pána 

Ut   9 Demeter 

St 10 Ezechiel 

Št 11 Stanislav, biskup, mučeník 
Pi 12 Július I., pápež 

So 13 Martin I., pápež, mučeník 

Ne 14 3. veľkonočná nedeľa 

Po 15 Peter Gonzales 

Ut 16 Bernadeta, panna 

St 17 Anicét, pápež 

Št 18 Konrád z Parzhamu 
Pi 19 Lev IX., pápež 

So 20 Bohumil 

Ne 21 4. veľkonočná nedeľa, Dobrého pastiera 

Po 22 Sotér a Kajus, pápeži 

Ut 23 Vojtech, biskup, mučeník 

St 24 Juraj, mučeník 

Št 25 Marek, evanjelista 

Pi 26 Klétus a Marcelín, pápeži 

So 27 Jaroslav 

Ne 28 5. veľkonočná nedeľa 

Po 29 Katarína Sienská, panna, učiteľka Cirkvi 

Ut 30 Pius V., pápež 
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FARSKÉ OZNAMY 
APRÍL 2002 

Veľkonočné obdobie 

Výročia,  

významné cirkevné akcie 
 

16.4. 

 

biskupská vysviacka  

Mons. Dominik Tóth a Mons. Vladimír Filo,  

pomocní biskupi (1990), Bratislava - Trnava 

 

21.4. 

 

zbierka na seminár 

 

  


